

5. Did the Minister's Special Assistant, Mrs. A. Lang, play any part whatsoever in this matter and, if so, in what way?

**No. 44—Mr. Cossitt—October 18**

Did the Minister of Transport write a letter concerning the cost of his use of government aircraft to certain Members of Parliament and, if so, will the government (a) Table the letter in the House and, if not, for what reason (b) refer the letter to the Auditor General for an opinion as to whether the Minister's accounting practices contained therein conform with those expected of the government?

**No. 45—Mr. Cossitt—October 18**

1. How many public servants have been, are under instructions to be, or have been designated to be, fingerprinted since January 1, 1972, up to the date the answer to this question is prepared?

2. How many have been processed, or are being processed, or will be processed by (a) the Public Service Commission (b) the RCMP (c) any other government agency or anyone acting on behalf of the government and what are the names of such entities?

3. What are the names of the departments employing public servants being fingerprinted and what is the total number for each department?

4. What are the reasons justifying this procedure, other than national security?

5. How many Public Service Commission offices are engaged in any way whatsoever with the fingerprinting of public servants and, in each case, what is the (a) address and location (b) Christian and surname of those in charge?

**No. 52—Mr. Cossitt—October 18**

Since April 20, 1968, what is a list and the nature of each item of business received from the government by Mr. Martin Goldfarb, or any companies with which he is associated, including Goldfarb Consultants Limited and, in each case, what was the amount of money paid and, what was the overall total amount paid for the full period involved?

**No. 53—Mr. Cossitt—October 18**

1. Is Mr. James Coutts principal secretary to the Prime Minister and, if so, on what date was he appointed?

2. Between April 20, 1968 and the date of his appointment, did Canada Consulting Group Limited receive any government business and, if so (a) of what nature (b) in what amount in each case (c) what was the total cost of all such business?

3. Between the date of his appointment and the date on which the answer to this question is prepared, did Canada Consulting Group Limited receive any government business and, if so (a) of what nature (b) in what amount in each case (c) what was the total cost of all such business?

rédaction du projet de lettre ou de la version définitive ou à toute opération concernant cette lettre?

5. L'adjointe spéciale du ministre, M<sup>me</sup> A. Lang, a-t-elle joué un rôle dans cette affaire et, dans l'affirmative, qu'a-t-elle fait exactement?

**N° 44—M. Cossitt—18 octobre**

Le ministre des Transports a-t-il envoyé une lettre à certains députés concernant le coût de ses déplacements effectués au moyen des aéronefs du gouvernement et, dans l'affirmative, le gouvernement a) déposera-t-il cette lettre à la Chambre et, dans la négative, pour quelle raison, b) demandera-t-il l'opinion de l'Auditeur général à savoir si les méthodes de comptabilité exposées dans la lettre en question correspondent à celles qu'on pourrait attendre du gouvernement?

**N° 45—M. Cossitt—18 octobre**

1. Du 1<sup>er</sup> janvier 1972 au jour où la réponse à cette question sera préparée, quel est le nombre de fonctionnaires dont les empreintes digitales ont été prises, le seront ou sont appelées à l'être?

2. Combien ont été fichées, le sont ou le seront par a) la Commission de la Fonction publique, b) la G.R.C., c) tout autre organisme d'État ou toute personne agissant au nom du gouvernement et quel est le nom de ces organismes ou personnes?

3. Quels ministères emploient des fonctionnaires dont les empreintes digitales ont été prises et combien y a-t-il de fonctionnaires de cette catégorie dans chaque ministère?

4. Quelles raisons, autres que la sécurité nationale, justifient cet état de choses?

5. Combien de bureaux de la Commission prennent les empreintes digitales des fonctionnaires et, dans chaque cas, quels sont a) l'adresse, b) les nom et prénom des personnes chargées des empreintes?

**N° 52—M. Cossitt—18 octobre**

Depuis le 20 avril 1968, quelles sont la liste et la nature de chaque affaire confiée par le gouvernement à M. Martin Goldfarb, ou à toute société à laquelle il est associé, y compris *Goldfarb Consultants Limited*, et quels ont été la somme d'argent versée dans chaque cas et le montant d'argent payé globalement pendant toute cette période de temps?

**N° 53—M. Cossitt—18 octobre**

1. M. James Coutts est-il le secrétaire principal du Premier ministre et, dans l'affirmative, quand a-t-il été nommé?

2. La société *Canada Consulting Group Limited* a-t-elle obtenu des marchés de l'État entre le 20 avril 1968 et le jour de la nomination de M. Coutts et, dans l'affirmative, a) de quel genre, b) de quel montant dans chaque cas, c) de quel montant total?

3. Cette société a-t-elle obtenu des marchés de l'État entre la date de la nomination de M. Coutts et le jour où la réponse à cette question a été rédigée et, dans l'affirmative, a) de quel genre, b) de quel montant dans chaque cas, c) de quel montant total?